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ÚVODNÍK STAROSTY
Vážení a milí spoluobčané,
první polovina kalendářního roku se chýlí ke konci a pro mnohé z nás a s jistotou i děti začíná
nejpříjemnější období roku, letní prázdniny. Předešlé období si každý může opět zhodnotit        
a zapřemýšlet, jak ho využil. V tomto letním čísle Pavlovických listů se s Vámi opět podělím        
o několik myšlenek, postřehů, názorů a informací, které jsou v polovině roku 2024 v naší obci
aktuální nejen z pohledu mého, ale i z pohledu současného zastupitelstva obce.

Postřeh první – vzhled obce, fungování obce, školství a nakládání s odpady:
Jistě jste si během jara všimli, že se snažíme obci dávat postupně tvář, kterou si bezesporu
zaslouží. Museli jsme reagovat na velké množství srážkové (potažmo podzemní vody) a řešit tak
řadu problémů, které s tím souvisí. Zvládli jsme vyčistit odtok z ČOV Radslavice, opravit vpustě na
Sušice, na Tučín, u Farmy Čech a zpevnili jsme centrální místo pro práci obce s BRKO (biologicky
rozložitelný odpad). Také se postupně snažíme opravovat místní a účelové komunikace. Letos se
oprava komunikací týká Pavlovic, v příštím roce čekají opravy Prusínky. 

Snažíme se taktéž dokončit opravu prostoru a komunikací před a pod kostelem. Oprav se také dočkal prostor před hasičskou
zbrojnicí včetně havarijního stavu omítky hasičské věže. Započala také revitalizace prostoru u hrobky A. Skeneho        
a o prázdninách budeme taktéž pokračovat v prostoru bývalé „lípy svobody“ před MŠ.

V rámci výstavby chodníku do Prusínek jsme zatím částečně zpevnili cestu kolem „panského rybníka“ pro dočasnou dopravu
občanů Prusínek do obce a část komunikace kolem rybníka (po ukončení chodníku bude její stav ještě finálně opraven).
Poděkování za letní a v podstatě celoroční výzdobu patří obecním zaměstnancům, rodině Padalíkové a naší škole a školce za
streetart našich zastávek. Pokud vše půjde podle plánu, chtěli bychom taktéž během prázdnin postupně začít opravovat
chodníky „na okružní“.

Z pohledu obecních zaměstnanců, jsme utrpěli velkou pracovní ztrátu z důvodu dlouhodobé pracovní neschopnosti Nadi
Pekařové. My všichni jsme zabojovali a snažili jsme se dostatečně rychle nahradit její pracovní tempo a úsilí. Za toto enormní
nasazení a rychlé jednání děkujeme Petru Tallovi mladšímu, Broňce Tatýrkové a Vlasťovi Biovi. Přejeme Naďuli rychlé
uzdravení a těšíme se opět na to, jak bude s kolegy zase „rybízlovat“ a bude s námi v plné síle opět v našem pracovním
kolektivu.

Z hlediska fungování obce a jimi zřizovanými organizacemi stál před námi velký úkol. A to vybrat do čela naší ZŠ a MŠ nové
vedení. To se snad povedlo a od 1. 7. 2024 se do čela této organizace postaví Mgr. Petr Vrána z Tovačova (nesmíme si toto
jméno plést se současným primátorem města Přerova) se svým týmem. Musíme samozřejmě poděkovat tomu současnému
týmu pod vedením Mgr. Jaroslava Mrázka, který u nás v Pavlovicích zanechal velkou stopu a působí zde nepřetržitě od roku
1996. Původně jako učitel a od roku 2006 jako ředitel školy. Po urputných jednáních a konzultacích se nám oficiálně od        
1. 9. 2025 podaří v Pavlovicích otevřít detašované pracoviště ZUŠ A. Dvořáka Lipník nad Bečvou. Již od října roku 2024 se bude
výuka modelovat v tomto režimu, za což patří poděkování Leonardovi Zábranskému. K tomuto účelu jsme opravili a odhlučnili
místnost „vítání občánků“ v našem kulturním domě, kde bude výuka probíhat.

Začátkem jara proběhl u nás v obci tradiční sběr velkoobjemového odpadu v nové, cílené a separované podobě. Pro
velkoobjemový odpad bylo určené místo za hřbitovem, kde pod dohledem obecních zaměstnanců jsme 2/3 dovezeného
odpadu vytřídili a zužitkovali a nastavili tomuto způsobu sběru pro naše občany jasnou tvář – díky Vám všem za perfektní
součinnost. Systém odpadů MESOH funguje po drobných úpravách perfektně a všichni občané vidí přehledně stav svého
konta, tzv. EKOBODŮ, které budou na konci roku základním parametrem slev pro platbu za odpad pro každého z nás.
Poslední věc v tomto odstavci se mi nepíše úplně nejlépe. Bohužel v rámci církevních výměn nás po cca pěti letech opouští
otec Zdeněk Mlčoch. Za dobu, po kterou jsme spolu spolupracovali na bázi osobní, obecní i hudební, jsme si zvykli na vysoký
standart jeho počínání, chování i vystupování. Musíme mu taktéž poděkovat za jeho obětavou práci v naší farnosti a popřát
mu hodně úspěchů v jeho dalším děkanském vsetínském působišti. Doufejme, že nový pan farář půjde v jeho šlépějích.



Postřeh druhý – kulturní akce v obci, činnost našich spolků a DSO (Dobrovolný svazek obcí) Moravská brána:
Musím konstatovat a poděkovat všem spolkům za jejich aktivity v tomto roce. Ve srovnání s ostatními obcemi zde máme pořád
spoustu velice rozumných lidí, kteří umí spolupracovat a dokáží se na čemkoliv domluvit. S jejich činností a aktivitami se
setkáváme prakticky každý víkend.

Z letošních novinek byl zajímavý festival skákacích hradů. Ten se konal v sobotu 1. 6. 2024 na fotbalovém hřišti a byl součástí
dětského dne. I přes dílčí nepřízeň počasí se této akce zúčastnilo kolem 200 spokojených dětí.

Největší akcí končícího jara bývají vždy Hudební Pavlovice Václava Drábka. V letošním roce akci přálo exkluzivní počasí, a díky
perfektní koordinaci zastupitelů i SDH Pavlovice u Přerova se akce zvládla skvěle, i když byla navíc opepřena evropskými
volbami.

Činnost DSO Moravská brána dostává ve druhé polovině roku reálný směr a nastavení. Ve druhé části je realizace projektu
Předcházení vzniku odpadů. Nově tak zavádíme zálohované kelímky nick-nack. Pro větší minimalizaci odpadů jsme také
dovybavili náš kulturní dům dalším nádobím a profesionálními myčkami. Na poště jsou k zakoupení plecháčky s logy naší obce.
Za kulturním domem budou rozmístěny venkovní nádoby na separaci odpadu. DSO taktéž začíná podporovat kulturní akce,
vytváří nové informační desky a cedule a v roce 2025 bude ve spolupráci s MAS Moravská brána řešit velký projekt na podporu
cestovního ruchu a elektronizaci státní správy.

Postřeh třetí – aktuální problémy a dotační tituly:
Z mého úhlu pohledu je a vždy bude toto nejturbulentnější oblast, která se nepřetržitě vyvíjí.
Co se již během letních měsíců povedlo:

výstavba chodníku do Prusínek – od 2. 4. 2024, realizace do 31. 8. 2024,
přiznána dotace MZe na opravu hřbitovní kaple - bude realizována po našich hodech,
příprava projektové dokumentace ZŠ č. p. 90 (4. fáze) včetně podání dotace na projektovou dokumentaci stavby – finální
fáze,
vydáno stavební povolení na dětské hřiště u ZŠ č. p. 133 (4. fáze) – podání žádosti Nadace ČEZ,
nová PC učebna z projektu Vzdělávání, realizovaného MAS Moravská brána z programu IROP (cca 1mil. Kč, realizace do
4/2025) – ve schvalovacím procesu CpRR pro IROP,
přiznána dotace na POV OLK na 1. etapu revitalizace místního hřbitova – realizace po hodech,
realizace CZ-PL projektu partnerství naší školy se školou v Boguszycích – Moravsko-slezské sportovní dny 2024 – realizace        
v Pavlovicích 7. 6. 2024 a 20. 9. 2024 v Boguszicích,
žádost na OPŽP – Třídíme odpady v Pavlovicích u Přerova (zpevnění a úprava odpadových míst, kontejnery na sběr
separovaných odpadů) – těsně pod podpořenými projekty (zásobník projektů)
žádost o dotaci na DA (dopravní automobil) pro SDH - schválena první část dotace z HZS ČR i druhá z HZS OLK,
program podpory kultury 2024 - Hudební Pavlovice Václava Drábka 2024, konány 8. 6. 2024 – jubilejní 35. ročník 

      – 20. Obnovený ročník (2004 obnovení tradice akce),
oprava havarijního stavu podlahy v kapli v Prusínkách – realizace do 7/2024 (Prusínské hody),
schváleny prostředky na opravu lesních cest na Záhoří – realizace do roku 2029 z prostředků MZe,
podána žádost na havarijní stav ČOV II – Prusínky na OLK z důvodu současné omezené funkčnosti

Na co čekáme:
dotační titul MMR na opravu střech na ZŠ č. p. 133 a kulturním domě (výsledek 12/2024) – 19. místo pod čarou – čeká se na
realokaci prostředků,
oprava školní kuchyně a jídelny (podání žádostí do dalších etap) – příprava na podání opětovné dotace,
opravy a zateplení všech obecních budov v rámci projektů výzvy č. 37 a 38 - OPŽP - projektová dokumentace a energetické
audity – 9/2024,
dodělání žlabů a úprava stavidla u panského rybníka (7-8/2024),
vydáno stavební povolení k systému zálivky hřiště TJ Sokol a podání žádosti na NSA (Národní sportovní agentura) do
dotačního titulu Kabina (9/2024),
podání žádosti na nový mulčovací sekací stroj přes MAS Moravská brána (8/2024)

Postřeh čtvrtý – rok 2024 aneb o čem se „na dědině“ mluví:
Plán akcí na rok 2024 je součástí obecního webu. Důležité informace budou občanům sdělovány i pomocí sociální sítě
Facebook, modulu SMS a mailů. Je důležité zmínit, že jsme první obec Olomouckého kraje, která získala certifikát - Audit Family
Friendly Community (AFFC), který se týká prorodinné politiky v rámci naší obce. Musíme tedy splnit 13 nastavených
prorodinných opatření do 3 let.

O čem se na „dědině“ mluví:
ano, místo obchodu pana F. Hradila bude vybudován minimarket u Fandy s celotýdenním provozem a bude spuštěn po        
27. 06. 2024,
ano, probíhá projektová příprava na chodník a parkovací plochu u MŠ (realizace v roce 2025),
ano, od 7/2024 budeme fungovat na venkovních akcích v eko-režimu – plastové nick-nack kelímky 0,5 l a plecháčky s logy
obce - vše v záloze 100,-Kč,
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ano, hřbitovní kaple bude opravena po hodových oslavách ve stylu kostela sv. Jiljí,
ano, bude opraven centrální chodník (centrální T) na hřbitově ve stylu hřbitova v Týně n. Bečvou,
ano, opravíme a doplníme značení místních a účelových komunikací,
ano, komunikace k farmě a prodejně režimu 24/7 p. Čecha je opravena a od 7/2024 chystá pan majitel výrobu a prodej
domácí zmrzliny a výborné kávy vedle prodejny,
ano, schválení společných opatření v rámci komplexní pozemkové reformy proběhne v 9/2024, vše procházím patřičným
administrativním a projekčním procesem,
ano, chceme u „globusu“ (vodní zásobník) vybudovat v budoucnu re-use centrum (centrum separace odpadů v obci)        
a taktéž v těchto místech „začínáme uklízet“,
ano, prostor u panského rybníka je osazen elektrickou přípojkou, je opravena pergola a zpevněna cesta kolem rybářské
boudy a rybáři zalévají vysazené ringloty i trnky,
ano, k myslivecké chatě je dovedeno internetové připojení a následně společně s Prusínkami i kamerový systém obce,
ano, výstupy projektu „dešťovka“ jsou nachystány pro možnost venkovního zalévání fotbalového hřiště,
ano, opět proběhnou tři filmové projekce Pavlovického letňáku a catering vždy zajišťují spolky obce.

S koncem pololetí končí i škola. Chtěl bych všem žákům, kteří odcházejí z naší školy popřát hodně cílevědomosti, úsilí, odvahy     
a štěstí, jež jim pomůžou se připravit na ten opravdový život. Bude nám potěšením, pokud Ti, kterým právě končí dětství
související s odchodem do měst za dalším vzděláním, budou na školní léta strávená v pavlovické škole v dobrém vzpomínat.
Vám všem ostatním přeji pěkné léto s dostatkem odpočinku a získání síly pro další práci, kterou musíme vykonávat, abychom
se postarali o naše rodiny, obec i národ.
My, jako zastupitelstvo obce, budeme dělat vše proto, abychom si směle mohli říci, že Pavlovice u Přerova jsou a budou
„dědina s dechem 21. století“ ve všech možných aspektech.

Mgr. Jaromír Školoudík, Ph.D.
starosta obce

HUDEBNÍ PAVLOVICE 
VÁCLAVA DRÁBKA 2024 

 V sobotu 8.6.2024 se uskutečnil v pořadí již 35. ročník setkání mládežnických souborů Hudební Pavlovice Václava Drábka, opět
v tradiční formě. 

 Na podiu se vystřídaly Velký dechový orchestr ZUŠ Hranice, dechová hudba Hulíňané, Pernštejnka z Pardubic, Grinavanka        
z Pezinku (SK), pavlovická hudební mládež pod názvem Leoexpres a spolupořádající dechová hudba Moravská Veselka        
i s platformou tanečního dechbandu s hostem Marcelem Zmožkem, která pojala pásmo k 35. výročí souboru. Na tanečním
parketu se představil folklórní soubor Haná Velká Bystřice v dětském i dospěláckém podání, Pohybový kroužek z Centra Ráj
Pavlovice u Přerova. Celé setkání uváděl Karel Hegner. Letošní Hudební Pavlovice lze souhrnně ohodnotit ze tří stran. 
 Mezinárodní setkání bylo letos pojato v tradiční formě, letos v klidné a koordinované formě, bez nečekaných kritických situací.

 Všechny vystupující soubory si živé vystoupení vychutnávaly a chtěly předat posluchačům to nejlepší ze svého repertoáru. Celé
setkání se neslo ve velice příjemném přátelském rodinném duchu s neskutečným počasím. Večerní taneční zábava byla
vyvrcholením akce. 

Na závěr musíme poděkovat Olomouckému kraji, hejtmanu Olomouckého kraje Ing. Josefu Suchánkovi za  záštitu akce,        
Ing. Marianu Jurečkovi za záštitu a aktivní účast na akci, pořadatelům, souborům i posluchačům za neobyčejný kulturní zážitek        
a všem ostatním, kteří akci rovněž podporovali a organizovali. Největší dík ale patří opětovně svatému Petrovi, zastoupeném     
u nás otcem Zdeňkem Mlčochem, který držel svou ochrannou ruku nad celým setkáním

Za pořadatele Jaromír Školoudík,  
starosta obce a kapelník DH Moravská Veselka 

Fotogalerie z HPVD 2024



MYSLIVECKÝ SPOLEK MEZILESÍ
PAVLOVICE U PŘEROVA
Ráda bych vás pozvala na již tradiční prázdninovou akci Červencovou noc. Červencová noc
a zábavné dětské odpoledne se uskuteční v sobotu 13.7. 2024 od 14 hodin na myslivecké
chatě. Jak již název napovídá, odpolední akce patří především našim dětem. Nebude
chybět střelba ze vzduchovky, lesní pedagogika, skákací hrady, myslivecké disciplíny                        
a věcná odměna.                          

Od 20 hodin si na své příjdou i příznivci muziky a tance s kapelou Roxy.

Bc. Adéla Šimčíková
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RYBÁŘSKÉ ZÁVODY 
Po dlouholetém úsilí se podařilo konečně dovést elektřinu k baště na Panském rybníku. Za což patří vedení obce vřelý dík.
Průběžně po celé letní období provádíme údržbu okolí rybníka.
 
V sobotu 25.5.2024 se uskutečnily tradiční rybářské závody v Pavlovicích. I přes konkurenční závody v okolí se účast udržela        
jako obvykle.

Počasí vydrželo po celou dobu závodů a až po vyhodnocení nás ochladila pořádná sprška.

Celkem bylo uloveno 149 kusů ryb. V kategorii se na třetím místě umístil
Tomáš PUMPRLA  s celkovou délkou úlovků 446 cm  a zároveň získal
pohár za největší rybu, kapra 70 cm. Na druhém místě skončil Jiří
GROMAN s výkonem 533 cm. Vítězem se stal Jakub ROUŠ, který nachytal
ryby o celkové délce 680 cm.

Mezi juniory třetí místo obsadil Filip RAKOVSKÝ s úlovkem 255 cm, druhý
byl Lukáš ŠTĚPANÍK, ten ulovil ryby s délkou celkem 352 a vítěz juniorské
kategorie, Radek GAJDOŠÍK měl úlovky o celkové délce 456 cm.
Vyhodnocení obdrželi dárkové poukázky a vítězové navíc poháry.

Spolek „DUHOVÁ ŠUPINA, z.s. děkuje všem za účast a těší se na
shledanou v příštím roce.

Stanislav Mánek



CO SE DĚLO V MŠ?
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V naší MŠ děti v měsících duben – červen proplouvaly vodou v plaveckém bazéně v Přerově                     
a jejich předplavecký výcvik byl zakončen „Mokrým vysvědčením“. Poslední pátek v dubnu rejdily
školkou čarodějnice – veselé, strašidelné, ale všechny usměvavé, které se zúčastnily různých
soutěží a byly obdarovány sladkou odměnou. V květnu jsme se s dětmi vydali na výlet do
„Modré“, kde si děti prohlédly botanickou a sladkovodní expozici a archeoskanzen z doby Velké
Moravy. 

Ve čtvrtek 23.5. základní škola pořádala Školní akademii v místním KD, kde děti z MŠ zatancovaly
a byly za to odměněny velkým potleskem od dospělých i malých diváků. V pondělí 27.5. skupinka
dětí úspěšně zakončila kroužek anglického jazyka, závěrečné hodiny se mohly zúčastnit i rodiče.
Svátek dětí jsme oslavili na školní zahradě, kde děti absolvovaly cestu kolem světa plnou
překážek a úkolů, společně jsme si zahráli různé hry a dopoledne proběhlo s dětmi
rozesmátými, spokojenými a odměněnými medailemi. Pro rodiče jsme si připravili Jarní besídku
plnou básniček a tanečků, kterou jsme zakončili rozloučením s budoucími prvňáčky.

Prázdniny už se nám pomalu blíží a některým dětem skončí sladký život v mateřské škole – ráj,
kde si mohly jen hrát, jíst, spát a zase si hrát. Ale život jde dál a po prázdninách začnou
nejstarším starosti v opravdové škole. Všem dětem i jejich rodičům přejeme hodně sluníčka,
prázdninových zážitků, odpočinku, koupání a v září zase na shledanou v naší školce.

Za MŠ Pavlovice u Přerova
p.uč. Kovaříková Dagmar

DĚTSKÝ DEN
První červen je svátkem dětí. Jinak tomu nebylo ani v naší obci, ve které oslavu dětí naplánovalo Sdružení rodičů při zdejší
škole. Akce plná zábavy se uskutečnila na místním hřišti a jeho okolí. Na přípravě disciplín se podíleli nejen členové výboru,
ale i zapálení rodiče dětí navštěvujících naše vzdělávací instituce. A musím podotknout, že si na tom rodiče dali záležet! 

Letošní disciplíny byly kreativní, zábavné a některé i velmi obtížné. Při jejich plnění byl slyšet smích dětí i jejich doprovodů.
Novinkou byla disciplína pro dospělé. Mimo sportovní a vzdělávací disciplíny byly pro děti na hřišti k dispozici čtyři skákací
hrady. Ty byly vybrány s ohledem na věk dětí, tedy každý malý oslavenec si mohl vyzkoušet takový, který odpovídal jeho
zdatnosti. Po celou dobu trvání akce se návštěvníci mohli občerstvit ve stánku, který byl plný dobrého jídla i pití. O doplňkové
občerstvení se postaral místní farmář s nabídkou lokálních mléčných výrobků. Děti si mohly zakoupit i popcorn, cukrovou
vatu nebo poukázku na malování na obličej. Velkým překvapením pro děti byly bonbony z nebe. 

I když bylo počasí různorodé, dětský den se vydařil i s menší dešťovou přeháňkou na výbornou. Vážíme si toho, že naše akce
přilákala nejen místní občany, ale i návštěvníky z širokého okolí. Věříme, že návštěvníci, kteří na náš již v pořadí čtvrtý dětský
den přijeli, rozhodně neudělali chybu. 

Závěrem patří poděkovat Obci Pavlovice u Přerova, TJ Sokol a SDH Pavlovice u Přerova za finanční a materiální podporu,         
a samozřejmě všem dalším, kteří nám s akcí jakýmkoliv způsobem pomohli, za jejich čas a ochotu zpříjemnit dětem jejich
sváteční den. Děkujeme! 

Za Sdružení rodičů při ZŠ a MŠ Pavlovice u Přerova z.s. 
Nikola Jurečková
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OCENĚNÍ ČTENÁŘŮ
Malou oslavou čtení je každoroční oceňování mladších čtenářů naší školy.

Letos se žáci 1. stupně setkali 10. června v obecním stanu za kulturním domem. K akci jsme přizvali pana starostu a žáky 9.
třídy, kteří celý školní rok drželi ochrannou ruku nad prvňáčky a byli jejich patrony a rádci ve školním prostředí.
Po slovu pana starosty jsme shlédli dvě pěkné pohádky, které zahráli žáci druhé třídy.

Pak přišli na řadu prvňáčci, kteří ve svém vystoupení předvedli, že se opravdu naučili
číst. Jejich patroni z 9. třídy jim tak mohli předat ocenění čtenářství a knihu z projektu
Knížka pro prvňáčka.

Také mezi nás zavítal pan král z daleké země, který pasoval žáky první třídy na čtenáře.
Každý pasovaný čtenář podepsal slavnostní slib, že se bude čtení věnovat i nadále.

Učitelé jednotlivých tříd vyhodnotili, kdo by měl být v jejich třídě za čtení oceněn.
Vybraní čtenáři z každé třídy dostali knihu a drobný dárek.
Po slavnostním obřadu následovalo občerstvení, za které děkujeme obci a paním
kuchařkám ze školní jídelny.

Doufám, že tato milá akce bude inspirací k dalšímu čtení a poznávání světa
prostřednictvím knih.

Marie Henslová

SETKÁNÍ KNIHOVNÍKŮ
Ve čtvrtek 13. června přijeli navštívit naši obec zástupci knihovníků z celé České republiky. Pavlovice byly jednou ze zastávek na
třídenním putování po knihovnách naší oblasti.

Návštěvu zahájili v kulturním domě, kde je přivítal starosta obce, místní knihovníci a maskot obce Kaštánek. Při drobném
pohoštění je pan starosta seznámil se zajímavostmi obce a na místních knihovnících byla prezentace obecní knihovny.
Z kulturního domu se všichni přesunuli do naší knihovny. Prohlédli si půjčovnu, čítárnu a další prostory knihovny, včetně
místnosti, kde bude nově po úpravě zřízen klub deskových her. Následovalo krátké autorské čtení a debata o zájmu o knihy,
provozu a projektech obecních knihoven.

Program pokračoval komentovanou prohlídkou kostela a ochutnávkou sýrů na farmě pana Čecha.
Pavlovice jsou malou obcí a přesto dokáží nabídnout mnoho zajímavého, upoutat zájem a inspirovat.

Knihovníci Marie a Marek Henslovi

HUDEBNÍ PRODUKCE NAPŘÍČ VĚKEM 
ANEB VĚK A HUDBA BEZ HRANIC
V měsíci dubnu naše škola uvítala zajímavou nabídku vystoupení žáků Základní umělecké
školy Bedřicha Kozánka Přerov.
 
Stěžejní cíl koncertu spočíval ve vzájemném setkání žáků naší školy a žáků ZUŠ stejné věkové
úrovně. Důležitou roli zde neslo uvědomění, že už v tomto věku je možné hrát                                      
s plnohodnotnou kapelou, což mohlo některým dětem ukázat novou cestu dalšího rozvoje                   
a vzdělávání.

Žáky zaujalo nejen představení moderních nástrojů jako je například elektrická kytara, ale
také moderních hudebních interpretů jako Adelle, Ewa Farna, Elán, Deep Purple. Blue Effect               
a mnoho dalších.

Tímto bychom chtěli velmi poděkovat za realizaci panu učiteli Mrtvému a všem, kteří se na
koncertu podíleli, protože celé vystoupení nám poskytli v rámci svého volného času a bez
jakéhokoli finančního vynaložení našich žáků.

Mgr. Monika Stoklásková
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Rok se s rokem sešel a opět je tady červen a s ním poslední soutěž tohoto školního roku, kterou bývá Malá chemická
olympiáda letos s pořadovým číslem 21. Soutěž jako každý rok organizovalo školské zařízení ATLAS a BIOS Přerov v prostorách
společnosti Precheza a.s. Přerov. 

21. ROČNÍK MALÉ CHEMICKÉ OLYMPIÁDY

Pavlovické listy

Tentokrát soutěžní den připadl na čtvrtek 6.6. a naši školu reprezentovali Tereza
Valentová, Dominik Jemelka a Leonard Zábranský. Přes své odhodlání se prosadit
jim bohužel nevyšla zvláště soutěžní kapitola „Kyselost a zásaditost, roztoky“, která
byla nad jejich síly. Díky nízkému bodovému hodnocení již neměli šanci na dobré
umístění. I tak jim patří velké poděkování za reprezentaci naší školy. 

Závěrem patří také velké poděkování vyučujícím chemie Gymnázia Jakuba Škody
zvláště Mgr. Zdeňce Jančíkové a členům hodnotící komise, kterou tvoří vyučující
chemie ze základních škol přerovského okresu. Jako každý rok se jim povedlo
vytvořit čtyři zajímavé kapitoly zahrnující poznatky z chemie základní školy.

Za ZŠ a MŠ Pavlovice u Přerova
Mgr. Klára Valentová

SRDCEM VLASTENCE, OČIMA UMĚLCE…
V letošním školním roce lákalo většinu našich pedagogů ukázat svým žákům ústřední tepnu
naší krásné české země. Praha se tedy stala nedílnou součástí inovativní výuky mnoha z nás.
Pro naši 7. a 8. třídu se stal cílovou rovinkou nejprve Vyšehrad a deset zastavení na místech,                 
o nichž se doslechneme v českých pověstech. 

Zjistili jsme, jak Čertovy kameny dokázaly v kněžně Libuši probudit věštecké schopnosti, a najít
tak soulad s přírodními zákony. Zkoumali jsme, zda by byl Šemík skutečně schopen přeskočit
hradby Vyšehradu, a zachránit tak svého pána. Pokusili jsme se nahlížet do vltavských hlubin,
abychom zahlédli zlatou kolébku, která se prý vynořila v den narození Karla IV., aby pak zase
zmizela zpět v zapomnění.

Svým tvůrčím prostředím nás ohromil vyšehradský hřbitov, na kterém si všichni našli svou
zvolenou osobnost a místo jejího odpočinku. Každý se do svého „velikána“ implementoval
pomocí přednesu v Ich-formě, aby pověděl, kým byl a co dokázal pro to, aby se neodmyslitelně
vepsal do dějin české literatury, hudby, sochařství nebo umění vůbec.

Další naše putování vedlo na druhý nejkrásnější městský ostrov světa, tedy na Kampu. Čekala
nás tady průvodkyně s připravenou bojovkou, aby nám osvětlila významné historické momenty
a konkrétní místa, a to od Sovových mlýnů, přes dům malíře Jiřího Trnky, tzv. Lennonovu zeď,
na kterou se všichni mohli legálně zvěčnit, až po soudobou relaxační zónu parku, do něhož
chodí odpočívat většina známých uměleckých osobností.

Jsem přesvědčena, že pro všechny z nás se tento výukový inovativní den stal jedním z těch
nezapomenutelných. A jakmile zase jednou nastane ta běžná, a možná nudná, hodina, ve které
zazní jen jediná ze zmíněných person pojících se s tímto edukativním prožitkem, rázem dojde
ke sloučení empirického s racionálním. Což je smyslem celého našeho počínání…

Mgr. Monika Stoklásková

UKLIĎME PAVLOVICE I. A II. STUPEŇ ZŠ
V pondělí 8. dubna se naše základní i mateřská škola ZŠ a MŠ Pavlovice u Přerova zapojila do ekologické celorepublikové akce
Ukliďme Česko. Na sběru odpadků organizovaného v rámci oslav Dne Země se podíleli nejen žáci druhého stupně, ale i prvního
stupně naší základní školy. Z projektu škola získala odpadkové pytle a pracovní rukavice pro mladší i starší žáky. 

Každá třída měla určený svůj „rajón“, kde se pak společně snažila z přírody odnést vše, co v ní člověk svým nezodpovědným
chováním zanechal a s čím si sama nedokázala poradit. Mezi největší „úlovky“ tak patřila například stará kožená bota či
pozůstatek z železného kola. Z přírody jsme však dále společnými silami odstranili spoustu PET lahví, skla či pohozených obalů
od potravin. 
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Devátá třída je pro každého významným milníkem. Milník, který otevírá nové brány všech žáků. Za celých těchto devět let co
jsme tady strávili, jsme se učili nejen, číst, psát počítat a tak dále, ale také jsme si budovali vztahy mezi sebou a učiteli. Jako
každá třída i my nejsme výjimkou, kde ne všechny vztahy a plány vyjdou podle očekávání, ale přes to jsme to i my, rodiče       
a dokonce i učitelé zvládli a za to patří všem velké díky.

Jako naše první paní učitelka byla paní učitelka Taťána Smolková, která nás naučila úplné základy čtení, psaní a počítání, jež       
s námi rozvíjela až do naší třetí třídy, po které to po ní převzala paní učitelka Jitka Létalová, která tyto znalosti dále rozvíjela.
Bohužel nám do učiva zasáhl Covid-19 a vyhnal nás domů skoro na celý rok. Nebylo to vůbec jednoduché, ale zvládli jsme to!
Hned na začátku druhého stupně, nás dostala na povel paní učitelka Jitka Potůčková, která to s námi sice neměla jednoduché,
ale po chvilce jsme se naladili na stejnou vlnu, která nás dovezla až do konce deváté třídy. Za tu dobu nám stále rozvíjela
znalosti a stejně jako předešlé učitelky počítala minuty do konce devátého školního roku. I přes všechny radosti a strasti, které
prostě ke škole patří nám to tu jistě bude chybět, ale zároveň se těšíme na další etapy vzdělání a jsme rádi, že jsme se na ně
mohli připravit právě tady. 

Děkujeme všem učitelům a rodičům, že to nějak zvládli a děkujeme za užitých devět let.

DEVĚT LET NA NAŠÍ ZÁKLADCE

Pavlovické listy

Domů jsme odcházeli nejen s dobrým pocitem nad vykonanou prací, ale také s vědomím, že je mnohem jednodušší použité
obaly či staré a nepotřebné věci vyhazovat rovnou do určených nádob, než je v přírodě volně pohodit a pak je z ní zpětně
vybírat. Tento rok jsme nasbírali mnohem méně odpadu než předešlé roky, jelikož se obec zapojila do organizace systému
třídění odpadu MESOH, která motivuje obyvatele obce k třídění odpadu.

Těšíme se na další podobné akce!
Mgr. Eliška Zedníková
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TJ SOKOL
Milí sousedé,
fanoušci našeho fotbalu.

Sezóna 2023/24 je za námi. Co říci po jejím konci? Nebyla to vůbec jednoduchá sezóna. Museli jsme se vyrovnat hned se
dvěma velkými ztrátami. První ztrátou byl náš trenér – Marian Ševčík a druhou náš předseda Pavel Schwan. Ještě náš předseda
Pavel přivedl do našich řad po smrti Mariana nového hlavního trenéra – Richarda Švehlíka a nutno říci, že to byl počin velmi
zdařilý. Tato trenérská legenda se s vervou sobě vlastní ujala našich mužů a výsledky jeho práce jsme naplno začali sklízet na
jaře. Třešničkou na dortu byla výhra na penalty v Prosenicích v posledním kole. Že je Richard klíčovým mužem našeho
realizačního týmu o tom není pochyb – nejen jako trenér, ale také jako klíčová osoba při doplňování kádru. Za Richardem
prostě hráči jdou, vědí o jeho trenérských, ale i lidských kvalitách. Hlavně díky Richardovi se nám podařilo tým vhodně posílit      
a udržet „Okresní přebor“ i pro další sezónu, kterou vyhlížíme s očekáváním ještě lepších výsledků.  Děkuji Ti Richarde za
perfektní spolupráci a těším se na její pokračování, na kterém jsme se domluvili.
I nadále ovšem chceme stavět na našich odchovancích. Výchova mládeže je naprostá nutnost, aby mohl klub fungovat i za
dalších 5, 10, 15 let. Práce s mládeží se nám daří díky nezměrné pracovitosti a obětavosti několika mála jedinců. Moc bych
chtěl na tomto místě poděkovat Broňkovi Valentovi, Lukáši Tomčíkovi, Klemovi Maderovi a Romanovi „Mecovi“ Shejbalovi za
práci, kterou u našich dětí odvedli. Dále také všem rodičům za důvěru, kterou do nás vkládáte a také za pomoc. 
V neposlední řadě bych chtěl poděkovat našim partnerům a sponzorům. Naší obci – Pavlovice u Přerova, firmě MODIT s.r.o.,
okolním obcím – Hradčanům, Šišmě, dalším významným partnerům – firmám Sisko s.r.o., JAP FUTURE s.r.o., V okno s.r.o.,
Betaspedice s.r.o., SIBOM s.r.o., Autovrakoviště Mánek s.r.o., Shumik design a Lubošovi Svobodovi.
Velké poděkování patří manželům Mikešovým za péči o náš stánek a šatny a našemu Rostíčkovi Růžičkovi za vždy příkladně
nachystané  hřiště.

Nesmím zapomenout na pomoc při péči o náš pažit – funkci trávníkáře po konci ve funkci starosty ochotně přijal emeritní
starosta obce – Vlasťa Bia. Díky Vlasťo. Za vše. Bez vydatné pomoci zkušených úřednických matadorů –emeritního starosty
Vlasťi Bii a současného starosty Jaromíra Školoudíka by začátek mého působení v pozici předsedy klubu byl mnohem obtížnější
než tomu bylo.

S koncem sezóny je již třeba hledět do té další. Podařilo se nám udržet klíčové trenéry včetně trenérů mládeže a tak Vám s
radostí mohu oznámit, že pro příští sezónu máme přihlášeny všechny kategorie – od mužů, přes dorosty, starší žáky, mladší
žáky po starší přípravku. Mladší přípravku plánujeme přihlásit během podzimu do druhé fáze miniturnajů. U dorostů
pokračuje spolupráce s klubem SK Radslavice v rámci sdruženého družstva. Starší žáky se nám podařilo domluvit s klubem FK
Spartak Lipník nad Bečvou – taktéž v rámci sdruženého družstva. U družstev mladších žáků a starší přípravky jsme navázali
spolupráci s TJ Sokol Soběchleby. Vytvořili jsme taktéž sdružená družstva ovšem s tím rozdílem, že v těchto dvou kategoriích
jsme my to hlavní družstvo. Jak je patrno – bez spolupráce by výchova mládeže nebyla možná. Velmi si cením přístupu
Radslavic, Soběchleb a Lipníka a velmi děkuji našemu šéftrenérovi mládeže – Broňkovi Valentovi za pomoc při jednáních se
zmíněnými kluby. Nejen jeho trenérská práce, ale přehled o všech dětech v našem klubu je naprosto zásadní a klíčová.
Velmi si také slibujeme od spolupráce s budoucím ředitelem naší ZŠ a MŠ Pavlovice u Přerova panem Mgr. Petrem Vránou.
Letos oslaví náš klub 100 let. Toto nádherné jubileum hodláme řádně oslavit v rámci hodových oslav naší obce – tedy na konci
prázdnin.

9



Pavlovické listy

V pátek 30. srpna 2024 zahájíme narozeniny v KD. Se svojí show „Já su já“ k nám přijede Petr „Mercedes“ Švancara. Známý
brněnský patriot a bývalý ligový fotbalista. Lístky budou v předprodeji přes vstupenkový portál a včas Vám oznámíme zahájení
prodeje. 
V sobotu již tradičně odpoledne hrávají naši staří páni. Tentokrát jsme jim v rámci narozenin domluvili velmi zvučného soupeře
– legendy SK Sigma Olomouc vedené Ladislavem Kučerňákem.

O tom, že oslavy 100 let klubu budou o fotbale není pochyb. Své domácí zápasy budou hrát všechny naše družstva.
V rámci oslav klubu chystáme i řadu upomínkových předmětů – máte se skutečně na co těšit.

Chtěli bychom udělat i výstavu fotografií z historie našeho klubu. Pokud nějaké máte tak Vás velmi prosím o jejich zapůjčení.
Provedl bych jejich elektronickou archivaci a následný tisk – Vaše originály bych Vám obratem vrátil.

V závěru bych chtěl poděkovat Vám všem - našim fanouškům! Pomohli jste nám překonat velmi těžké období. Nicméně
vyhráno zdaleka není. Čeká nás řada úkolů a velmi rádi přijmeme do svých řad každého ochotného človíčka, který nám bude
chtít pomáhat. Úkoly jsou rozličné – od pomoci trenérům, přes pomoc s údržbou šaten, hřiště, po výpomoc ve stánku        
s občerstvením či na akcích, které pořádáme nebo se podílíme na jejich průběhu.

Fotbalu zdar,
tomu našemu pavlovickému zvláště. 

Za TJ Sokol Pavlovice u Př. z.s.  Dalibor Vacek. předseda

SDH PAVLOVICE U PŘEROVA
Vážení čtenáři, vážené čtenářky Pavlovických listů

Nejprve mi dovolte přivítat Vás v druhé polovině roku.
Pro nás hasiče byly ty tři měsíce od posledního článku hodně intenzivní. Hasičská zbrojnice
posloužila dne 6. dubna jako výchozí bod pro tradiční jarní akci Čisté jaro, pořádanou obcí.
Kdo jste se této akce zúčastnil a pomohl společnému úsilí uklidit obec a její širší okolí, mohl si
za odměnu vychutnat námi nachystané bohaté občerstvení. Proběhl také druhý ročník
soutěže TFA Pavlovské hebl. Tato soutěž jednotlivců, konaná na houpavce, prověří jednotlivé
závodníky a hlavně jejich fyzickou kondici. Letos se oproti loňsku běželo až ke křižovatce pod
kostelem a dle závodníků to byla krásná a zajimavá soutěž, kterou si užili a slíbili účast příští
rok. Následující víkend proběhl sběr železného odpadu, kterého naštěstí neubývá. Tímto
bych poděkoval všem, kteří nám tímto způsobem přispěli. Po této fyzicky náročné akci se
další víkend náš sbor rozdělil na dvě skupiny, abychom se zúčastnili dvou 
různých akcí. Jedna část jela reprezentovat SDH na Slovensko do obce 
Zlaté. Jednalo se o noční soutěž s názvem Nejzdatnější hasičský zbor.
Druhá část byla na pouti sv. Floriana na svatém Hostýně. 

V rámci spolupráce s ostatními spolky proběhlo zálévání vysázeného 
trnkového sadu u Panského rybníka. V průběhu května byla našimi členy
upravena a zpevněna plocha mezi hasičskou zbrojnicí a věží. Konec května 
poznamenal letos již druhý požár. Jednalo se o požár kontejneru za hřbitovem. 
Po příjezdu na místo byly zahájeny hasební práce a pro kontrolu termokamerou dorazila                              
i jednotka profesionálních hasičů ze stanice v Přerově. Na dětský den pořádaný na fotbalovém
hřišti jsme měli pro děti připravenou hasičskou disciplínu. Stejně tak o týden později dvě hasičská
stanoviště na dnu Česko-Polského přátelství, které organizovala škola. Následovala organizačně
náročnější akce a to Hudební Pavlovice. Na této akci bylo námi zajišťováno občerstvení jak hostů
tak i účinkujících. Momentálně připravujeme dětskou pohárovou soutěž, kam doufám dorazíte
podpořit naše mladé závodníky a poté budeme mít prázdniny.
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V pátek 7. června proběhlo mezinárodní setkání českých a polských žáků v rámci první části projektu Moravsko-slezské
sportovní dny 2024. Naše obec dlouhou dobu spolupracuje s Polskem, a to konkrétně s Gmina Prószków a její základní školou       
v Boguszycach. Letos se naše aktivity zaměřily na sport. Celé akce se zúčastnilo 150 dětí z naší a polské školy.

Dopolední program plný sportovních aktivit pro české i polské sportovce připravili žáci 8. a 9. třídy Základní školy Pavlovice       
u Přerova. Účastníci soutěžili ve smíšených družstvech a vystřídali se na šestnácti stanovištích. Ač jednotlivá družstva soutěžila
mezi sebou, celý den se nesl v přátelském duchu navazování česko-polských vztahů. Na jednotlivých stanovištích musela
družstva ukázat své dovednosti v různých disciplínách, a to od skákání v pytli, poznávání sportovního náčiní, trojběhu přes
požární útok až po chůzi na chůdách a mnoho jiných.

Po chutném obědě v naší školní jídelně se konalo vyhlášení výsledků dopoledních aktivit, na které všichni netrpělivě čekali.
Všichni soutěžící obdrželi speciálně vyrobená trička s logem projektu a pořádné sladké i věcné odměny. Odpolední program
dále nabídl dvě fotbalové utkání Česko proti Polsku. Na fotbalová klání se dostavili fandit i ostatní pavlovičtí žáci a vytvořili tak
společně perfektní podporu pro oba týmy. Tentokrát byla polská fotbalová družstva silnější, ale naši hráči Polákům vítězství
přáli.

Druhá část projektu se uskuteční 20. září, kdy si žáci pavlovické školy pojedou zasportovat do Polska. V nově vzniklých
přátelstvích není jazyková jinakost překážkou. Po celou dobu mezinárodní spolupráce byl otevřený i stánek česko-polského
přátelství, který zajišťovalo Sdružení rodičů.

V závěru je nutné poděkovat všem zúčastněným za jejich sportovní výkony a pořadatelům za hladký průběh celé akce. Budeme
se všichni těšit na další společné setkání.

Mgr. Eliška Zedníková

Pavlovické listy

Během zimní přípravy jsme se zapojili do soutěže Požární ochrana očima dětí, vyhodnocení
na Okresní úrovni proběhlo v dubnu. Naše Adéla se umístila na 3. místě a Tereza na 1. místě,
ta na kraji obsadila 3. místo. Dětské závody se nám plně rozběhly a mezi povinné patří
okresní kolo Hry Plamen, kde naši mladší drželi po prvním dni 3. místo a po druhém dni
spadli na 5. místo, starší obsadili 15. místo v okrese. Na dětských TFA obsazují naši závodníci
pravidelně pozice těsně pod „bednou“, i když se jim to nelíbí, my jsme na ně pyšní, protože je
tato disciplína čím dál populárnější a závodí zde čím dál více dětí. Soutěže v požárním útoku
sotva začaly, ale už tak jsme stihli několik soutěží v Opatovicích, Býškovicích, Hustopečích,
Oseku a Miloticích. Na některých z nich jsou i závody v běhu na 60 m s překážkami, kde se
bojuje i o postup na krajské kolo, o tom vás informujeme v některém z dalších vydání.

Dorostenci měli možnost se zúčastnit okresního kola. To se skládá z běhu na 100 m                          
s překážkami a běhu na 100 m s PHP. Závod se nám vydařil a my si domů odváželi                                
3 medailové pozice a i nepopulární bramboru. Okrskové kolo v Požárním sportu mužů jsme   
v Prosenicích vyhráli (požární útok 1. místo a naši muži Michal a Pavel na prvních pozicích                  
v běhu na 100 m s překážkami, a to bezkonkurenčně). Na okresním kole v Provodovicích, kde
jsme byli jistě originálním týmem (dorostenci a ženy), i zde jsme neudělali ostudu a umístili se
na 5. místě. I TFA závodů pro dospělé, které jste mohli vidět u nás v měsíci dubnu, se
pravidelně zúčastňujeme. Naši závodníci bojují nejen mezi sebou ale i se svou konkurencí.
Pravidelně se umisťují na předních příčkách a domů občas dovezou medaili či pohár. 

Za celý sbor dobrovolných hasičů Pavlovice u Přerova Vám přeji pěkné prázdniny, které
budou ukončené předhodovou zábavou u hasičské zbrojnice, kam jste srdečně zváni.

Zbyněk Jurečka, starosta sboru

MORAVSKO-SLEZSKÉ SPORTOVNÍ DNY 2024
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Pavlovické letňák
Pátek 28. června - GUMP - JSME DVOJKA 
Pátek 12. července - MATKA V TRAPU
Pátek 2. srpna - HRABĚ MONTE CHRISTO

ZÁKLADNÍ CERTIFIKÁT AFFC
Dne 10. června 2024 se od 17 hodin v Červeném kostele v Olomouci uskutečnilo slavnostní předávání certifikátů v rámci Auditu
familyfriendlycommunity (𝐀𝐅𝐅𝐂 - Obec přátelská rodině).

S hrdostí oznamujeme, že naše obec byla jednou z prvních deseti obcí, které se zúčastnily pilotního/ prvního kola tohoto auditu
v Olomouckém kraji. Mezi další obce a města patřily: Červenka, Hlubočky, Hrabová, Hranice, Litovel, Pavlovice u Přerova,
Rouské, Velká Bystřice, Zábřeh a Zdětín. Zvláště bychom chtěli zdůraznit, že jsme byli první obcí, která splnila všechny potřebné
dokumenty.

Rádi bychom poděkovali všem, kteří se podíleli na workshopech, vyplňování dotazníků a pracovních listů, a také těm, kteří
pomohli s plněním jednotlivých opatření, na kterých stále pracujeme. 

Obdržené certifikáty jsme umístili na viditelná místa v obci – před poštu a při vjezdu do Prusínek. Tímto krokem chceme nejen
oslavit náš úspěch, ale také informovat všechny návštěvníky a obyvatele o našem závazku k rodinně přátelskému prostředí.
Děkujeme všem za jejich podporu a těšíme se na další společné úspěchy.

Tereza Sedláčková


